

862 (XII). Petition from Mr. Takeshi Hadley (T/Pet.10/24) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from Mr. Takeshi Hadley (T/Pet.10/24), in consultation with the United States of America as the Administering Authority concerned, which designated Mr. James A. McConnell as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/2),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section XV),

1. *Draws the attention of the petitioner to resolutions 851 (XII) and 857 (XII) adopted by the Council on the petitions from Mr. M. Iriarte (T/Pet.10/12) and Mr. J. Iriarte (T/Pet.10/19) which deal respectively with the questions of the entry of Japanese nationals into the Trust Territory and the price of copra;*

2. *Draws the attention of the petitioner to the recommendation on education³⁸ adopted by the Trusteeship Council at its twelfth session in connexion with its examination of the 1951-52 annual report on the administration of the Territory;*

3. *Draws the attention of the petitioner to the statement of the Administering Authority that the District Administration at Ponape is investigating the possibility of exporting certain agricultural and marine products to other areas in the Trust Territory and to Guam;*

4. *Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council, and, in addition, to transmit to the petitioner resolutions 851 (XII) and 857 (XII) and the text of the recommendation on education adopted by the Council at its twelfth session.*

*479th meeting,
13 July 1953.*

863 (XII). Petition from the chiefs and people of Kiti (T/Pet.10/25) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from the chiefs and people of Kiti (T/Pet.10/25), in consultation with the United States of America as the Administering Authority concerned, which designated Mr. James A. McConnell as special representative,

³⁸ See document T/L.366, paras. 21 and 22.

862 (XII). Pétition de M. Takeshi Hadley (T/Pet.10/24) concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de M. Takeshi Hadley (T/Pet.10/24), en consultation avec les Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avaient désigné M. James A. McConnell comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/2),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section XV),

1. *Attire l'attention du pétitionnaire sur les résolutions 851 (XII) et 857 (XII) adoptées par le Conseil, au sujet des pétitions de M. M. Iriarte (T/Pet.10/12) et de M. J. Iriarte (T/Pet.10/19) relatives respectivement à l'admission des nationaux japonais dans le Territoire et au prix du coprah;*

2. *Attire l'attention du pétitionnaire sur la recommandation touchant l'instruction publique³⁸, que le Conseil de tutelle a adoptée à sa douzième session, lors de son examen du rapport annuel pour 1951-1952 sur l'administration du Territoire;*

3. *Attire l'attention du pétitionnaire sur la déclaration de l'Autorité administrante, selon laquelle l'Administration du district de Ponapé étudie la possibilité d'exporter certains produits agricoles et marins vers d'autres régions du Territoire sous tutelle et à Guam;*

4. *Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et à transmettre au pétitionnaire une copie des résolutions 851 (XII) et 857 (XII), ainsi que le texte de la recommandation sur l'instruction publique que le Conseil a adoptée à sa douzième session.*

*479ème séance,
13 juillet 1953.*

863 (XII). Pétition des chefs et de la population de Kiti (T/Pet.10/25) concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition des chefs et de la population de Kiti (T/Pet.10/25), en consultation avec les Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avaient désigné M. James A. McConnell comme représentant spécial,

³⁸ Voir le document T/L.366, par. 21 et 22.

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/1),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section XVI),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the recommendation on the question of education³⁹ adopted by the Trusteeship Council at its twelfth session in connexion with its examination of the 1951-52 annual report on the administration of the Territory;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority with regard to the petitioners' requests concerning permission to join the Red Cross and the selection of the District Administrator;

3. *Draws the attention* of the petitioners to resolution 857 (XII) adopted by the Council on the petition from Mr. J. Iriarte (T/Pet.10/19) which deals with the question of the price of copra;

4. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and in particular to the statement that if the price of copra on Ponape was raised to 10 cents a pound it would be equivalent to the price the petitioners state is paid in Japan and thus would leave nothing to pay for shipping, handling and other overhead expenses;

5. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council and, in addition, to transmit to the petitioners resolution 857 (XII) and the text of the recommendation on education adopted by the Council at its twelfth session.

479th meeting,
13 July 1953.

Resolutions on general petitions

864 (XII). Petition from the International Abolitionist Federation (T/Pet.General/21)

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from the International Abolitionist Federation (T/Pet.General/21),

Having taken note of the written observations of the Governments of New Zealand and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (T/Obs.General/1 and Add.1) as well as of the oral statement of the representative of the United States of America (T/C.2/SR.81),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.368, section I),

1. *Recommends* that, in those Trust Territories where the international instruments concerning the traffic in persons and the exploitation of the prostitu-

³⁹ *Ibid.*

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/1),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section XVI),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la recommandation touchant l'instruction publique³⁹, que le Conseil de tutelle a adoptée à sa douzième session, à l'occasion de son examen du rapport annuel pour 1951-1952 sur l'administration du Territoire;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante touchant les demandes d'inscription à la Croix-Rouge et le choix de l'Administrateur du district;

3. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la résolution 857 (XII) que le Conseil a adoptée au sujet de la pétition de M. J. Iriarte (T/Pet.10/19) relativement au prix du coprah;

4. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration, et notamment sur la déclaration selon laquelle, au cas où le prix du coprah à Ponapé serait porté à 10 cents la livre, il serait égal au prix qui, aux dires des pétitionnaires, est payé au Japon, de sorte qu'il ne resterait rien pour couvrir les frais de transport maritime, de manipulation et les autres frais généraux;

5. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et à transmettre aux pétitionnaires une copie de la résolution 857 (XII), ainsi que le texte de la recommandation sur l'instruction publique que le Conseil a adoptée à sa douzième session.

479ème séance,
13 juillet 1953.

Résolutions au sujet de pétitions d'ordre général

864 (XII). Pétition de la Fédération abolitionniste internationale (T/Pet.General/21)

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de la Fédération abolitionniste internationale (T/Pet.General/21),

Ayant pris acte des observations écrites des Gouvernements de la Nouvelle-Zélande et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (T/Obs.General/1 et Add.1), ainsi que de la déclaration verbale du représentant des Etats-Unis d'Amérique (T/C.2/SR.81),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.368, section I),

1. *Recommande* que, dans les Territoires sous tutelle où les instruments internationaux relatifs à la traite des êtres humains et à l'exploitation de la prostitution

³⁹ *Ibid.*